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t e s t ü l e t  dön tő  hányada júniusban megszavaz ta .  Egye t l en  egy lakossági  c sopor t tó l ,  
köz t i s z tv i se lő tő l ,  város lakótól  nem é rkeze t t  olyan indí tvány,  hogy j övőre  lemond 
minden igényről ,  lemond arról ,  hogy takar í tás  legyen a városban,  lemond még 
ar ról  a ros sz  minőségű utak á l l apotáról  is ami van.  Igények foga lmazódtak  meg,  
hogy  mit  kell megoldanunk.  Igények f og a l mazód t ak  meg abban is, aminek az élére 
mos t  az a lpo lgá rmes t e r  úr állt, hogy c sökken t hes s ük  a vi sszaf izetendő j a p á r  
t ő k e ré sz t .  Az igényekhez  viszont  au t o ma t i k u sa n  jönnek  a köte leze t t ségek .  É j 

egy e t é r t ek  Katona  úrral ,  amikor  fel teszi  a ké rdés t ,  hogy meddig lehet  egy 
c sa l ádo t  terhelni ,  meddig lehet önmagunkka l  szembefordulva  szociál is  
é r zékenysége t  fé l re téve adókat  kivetni .  A város  üzemel te téshez ,  a j övőép í t é shez  
fel kell t ennünk a kezünket ,  hogy ki kell vetni ezt  az adót ,  emelni kell azon az 
adón.  Júniusban  én nagyon t e r mésze t esnek  t a r t o t t a m,  hogy egyet len egy olyan 
i n tézkedés t  nem szavazot t  meg a Képvi se lő- t es tü l e t ,  ami kialakul t  i n t ézmény  
s t r uk t ú r a  csökken té sé t ,  vagy bezárásá t  j e l en t e t t e  volna.  Ezzel  sz inkronba  én 
a k ko r  t e rmésze t e s nek  t a r to t t am azt is, hogy azt mond ták ,  hogy a 3000 F t -o t  4500  
F t - r a  emel jük.  Szere tném emlékez te tn i  a képvise lőtársaimat ,  hogy nem. 
ga rá z s a d ó r ó l  beszé l tünk akkor  jún iusban ,  hanem az összes nem lakáscéló  
ép í tményrő l ,  az összes  mel léképüle t ről ,  amiben nem laknak,  amiben nem 
vá l la lkozás i  t evékenység  folyik. Én t udom,  hogy nehéz  a döntés ,  de még nehezebb  
lesz  a j öv ő  év minden napján odaál lni  a l akosság  jogos  igényeinek a 
megf o ga lma zá sa ko r ,  hogy nincs rá f edeze tünk.

K a t o n a  Csaba:
Bi zonyos  mér t ék ig  el lenzem az a dó t e r hek  emelését  is, de nem ez k imondo t t an  

az amiér t  az előbb szól tam.  Mivel  j obb  megoldás t  nem talál tunk,  és nem igazán 
k e r e s t ünk ,  kivetünk egy ál talános  ember re  adót ,  és u tána  nem fogla lkozunk azzal ,  
hogy  hol nem jön  be az adó.  Ez a nagy p rob léma  az állami adózta t ásná l  is, hogy 
ami kiesik,  az a hatalmas  összeg,  és valójában az az,  ami hiányzik á l l andóan a i  
ál lami kö l t s égve t é sbő l  is. Tehát  van egy olyan ré t ege  a magyar  t á r sada lomnak ,  
amelyik ki tudja  vonni  magát  az a dóz t a t á s  alól.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Van  még  egy dolog,  amit  már t avaly egy-két  te lepülés  keményen meglépe t t ,  - 

mos t  mi ahhoz  közel i  helyzetben vagyunk,  hogy mos t  kényszerülünk meglépni  
akik komol yan  ve t t ék  a gazdasági  p rogr amjá t  a Kormánynak.  A helyi fe l adatok 
m e g o l dá s á h o z  a helyi erők mozgós í t á sa  anyagi lag,  ahol keményen k ive t e t t ék  a? 
é p í tményadó t ,  a kommunál i s  adót .

L a s s ú  Tamás:
T u l a j do n k é pp  a 0-1 millió Ft - ig t e r j edő  adóment es ség  e l tör lése is ezt  a cél 

szolgál ja .  Ebben a városban  sem hiányoznak  azok az emberek,  akik ki akarna  
bújni  az adózás  alól.  A minimált  bejelent i ,  mer t  be kell je lenteni ,  de a kk o r  mé 
azt  a kedvezmény t  is megadjuk  neki ,  hogy ebből  sem kell adózni :  
T u l a j d o n ké p pe n  a vá ros lakók bö l c se s sége  biz tos  nagyobb annál,  mint  hogy n 
é r t en ék  meg,  hogy ha ebbe a vá rosba  sze re tnének  komfor t os  körü lmények közöt  
élni ,  a kk o r  nekik is ehhez hozzá kell járulni .  Én azér t  merem bát ran felvál lalni  ez 
az a d óm é r t é k  emelés t ,  mert  a város  l akosságának  bö lcsességébe  bízva meg lehe 
é r t e tn i  ve lük,  hogy ez szükséges  rossz ,  t u l a j donképpen  a saját  é r dekükben  teszik 
ha az adó t  bef izet ik.
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L e s z k o v s z k i  Tibor:
A Várpalotai  Vál lalatvezetői  Fórum soros  e lnökének,  Dancsó János  urna 

i dőközben  megérkezet t  a faxa a helyi adók vona tkozásában.
"Köszöne t t e l  vet tem felkérését  é rdekegyez t e t é s r e  a helyi adók 2000.  é' 

módos í t ásáva l  kapcsolatosan.  Elnézésé t  kérem,  hogy egy fél reér tés  kapcsán ezt 
l ehe t ősége t  e lmulasztot tuk.  Sikerül t  j e l entős  vál lalataink véleményét  e kérdésbe 
egy kör te lefonnal  megismernünk,  és ennek lényegét  az alábbiakban fogla lor  
össze:

Az iparűzési  adó mér tékének 2,0 %- ra  növelése,  mely 25 %- os  növekedés  
j e l ent  inflációs okokkal  nem magyarázha tó ,  f igyelembe véve a vállalati  köl t sége  
infláció miatt i  növekedését ,  mely vál tozat l an  adómér ték  mellet t  is 8-15 %-o 
adómennyi ség  növelést  jelent .  A vál lalatok,  vá l la lkozások terhe igen n a g 1 
mér t ékben  nő, ez számunkra  e l fogadhata t l an .  Kérjük a Tisztel t  Képvise lő 
t es t ü l e t e t ,  hogy az adómér t éke t  legfel jebb az infláció várható mér tékénél  
megfe le lően emelje."

Egyezik  a kamarákkal  a véleményük.
Kíván-e  még valaki véleményt  formálni?

Dr. F e k e t e  Antal János:
Tiszte l t  Polgármes ter  úr!
Ti sz te l t  képviselő- tes tüle t i  t agok!
Egyrész t  szeretnék választ  adni  a fel tet t  kérdésekre ,  másrészt  szere tném 

e lmondani  a véleményemet .
Fazekas  Is tván képviselő úr e lmondta  ugyanazt  amit a Jogi  és Ügyrend 

B i z o t t s á g  ülésén.  Ugyanazt  tudom én is mondani ,  amit  akkor  mondtam.  A mostan 
a dó r en dsz e r  az 1990. C. törvénnyel  lépet t  működésbe .  Az eltelt  9 év alat t  a:i 
a d óz ók n a k  az önbeval lást  nem sikerül t  e lsaját í taniuk.  Várhatóan az adótárgya}« 
növelés i  körénél  is ugyanezzel  a problémával  ál lunk szembe,  de er re  a2 

A d óh a tó s á gn a k  van 5 évi l ehetősége ,  hogy az adóalanyoktól  az adót  behaj t sa,  
v i s szamenől egesen  is. Én nem azt  mondtam,  hogy a 800 Ft -os  kedvezmény 
n eve t s éges  összeg,  hanem azt  j avaso l t am meggondolásra ,  hogy amikor  a 
kö l t s ég ek  összemérhe tők  az ado t t  bevétel lel ,  akkor  meggondolandó ,  hogy 
é r de mes -e  azt  az adót  úgy bevezetni .  Az idén 13 1 Ft -os  egy té r t ivevényes  levél,  
le kell  gyár tani  a ha tá roza to t ,  ki kell küldeni  a 4-5 Ft -os  pos taut a lványt  hozzá ,  be 
kell  könyvelni ,  tehát  é lőmunka ráfordí tással  együt t  is meggondolandó  az, hogy 
ado t t  ese tben egy 2 m2-es garázs t  200 Ft - jának az adóját  beszedem 500 Ft-ér t .  
Én azt  kér tem,  hogy a Jogi és Ügyrendi  Bizot t ság ezt mérlegel je,  ezt kérem most  
is a t es tü le t tő l .  Hogy miért  beszélek 2 m2-es garázsról?  1,90 méter  alatti  
b e lmagas ságú  területek nem vonha t ók  az adók körébe.

Tegnap  vol tam a Földhivatalban.  A Tési  út mellet t i  ga rázssor  fele üres  telek 
jog i l ag .  A tu la jdonosok nem t ün t e t t ék  fel az inga t l an-nyi lvántar t ásban az 
épí tményeike t .

Azt  kér t em,  és azt kérem t ovábbr a  is, hogy egy adórendszer  legyen egyszerű  és 
á t t ek in the t ő ,  akkor  könnyebb az adózta tás .  Domokos  képviselő úr eml í t e t t e  a 
kedvezményeze t t ek  körét .  Én úgy érzem,  hogy az Ar t -nek a 82. §. (1) bekezdése  
nagyon  kiváló,  és az elmúlt  9 évben nem vélet lenül  nem kerül t  módos í t ás r a ,  ami 
azt  mondja ,  hogy az adózó és a vele együt t  élő hozzá t a r tozónak  a megélhe tésé t  
sú lyosan  veszé lyez te tő  az adó megf ize tése ,  akkor  mél tányosságból  lehet  törölni .  
K a t o na  Csaba  képvise lőúrnak mondom,  hogy az idei évben 260 várpa lo ta i  polgár



)
21

mond t a  azt ,  hogy az adót  nem tudja kif izetni ,  ennyinek töröl tük le az adóját .  
Sokan j ö t t e k ,  de amikor  azt mondtuk,  hogy k imegyünk ,  és környezet t anulmányt  
fo ly t a tunk le, akkor  azt mondták,  hogy köszönik  ne. Tehát  nem látom azt,  hogy 
csak egy szűk kör  f izetne Várpalotán adót .  A gép já rműadóná l  hangzot t  el, hogy a 
fele az önkormányza t é .  Pontos í tanám.  A 600 F t - os  minimális tételnek a fele 
önko rmányza t i  bevétel ,  a fennmaradó rész 100 %- ban  önkormányzat i .  Tehát  1,000 
Ft -nál  700 Ft marad önkormányzatnál  100 kg-onként .  Senki nem szólt  az 
a dó e r őképe ss ég r ő l .  Ez tavaly lépett  be, az ö nkor má nyz a t na k  a területén működő  
vá l l a lkozásoka t  az APEH összesi t i ,  hogy mennyi  árbevéte le  van, és a 2 %- os  
mér t éke t  veszi  f igyelembe,  és az önkormányza t t ó l  az elvonás ennek függvényébe 
van.  Tehá t  lehet  azt mondani ,  hogy nulla az adómér t ék em,  de az APEH számí tása  
a lapján az önkormányza t  f inanszí rozásánál  azt  vesz ik  figyelembe,  hogy ennyi  az 
adóal ap ,  2 % a mér ték és onnan kezdenek v i sszavonni .  Tehát  ez nem hangzot t  itt 
el, hogy  2 %- ra  számol ták ki az a dóe r ő - képe s sé ge t ,  és onnan indul a vi sszavonás .  
Az évi 4500  Ft egy hónapra  vet í tve közel  380 Ft, nincs két l iter benzin,  és nincs 4 
üveg sör  ára.  1999-ben 20 millió Ft körül  vol t  a kommunál i s  adóbevéte l ,  
k ommuná l i s  cél ra a város  több,  mint 100 mill ió F t - o t  köl töt t ,  t ehát  1/4-ét f izet ik 
meg a vá ros l akók .

Az iparűzés i  adónál  fe lve tődöt t  a napi p iacozásná l  két  döntő érv a Jogi  és 
Ügyrendi  Bizo t t ság  ülésén.  Én azt mond tam,  hogy egy aspektus t  kel lene 
vizsgálni ,  hogy ez az adómér ték  belső p i acvéde lmet ,  a helyi vá l la lkozók védelmét  
is el lát ja.  Szabó képviselő úr viszont  e lmond ta  a másik oldalát ,  hogy ha a piacra  
be jönnek  külső vál la lkozók,  akkor  az á rve r senyt  eredményez ,  ösz tönözni  kell,  
hogy  külső  személyek is részt  vegyenek a vá rpa lo ta i  piacokon,  az itt élő emberek 
é rdekében .  A másik adónem a 2.000 Ft - ról  a 3 .000  Ft - ra  t ör t énő  emelésénél  a 
k ö v e t ke z ő t  j avaso l t am mér legelésre  a Jogi  és Ügyrendi  Bizot t ság ülésén,  ha 
v i s szaeml ékszünk  az inotai  út be ruházására ,  ahol  másfél  hónap alat t  megvalósul t  
egy 40 mil l iós beruházás ,  45 nap 2000 F t -os  napi  tétel lel ,  a 45 millió Ft-ból  f izet  
90 . 000  Ft  adót  az önkormányzatnak ,  a t öbb i t  a t e l ephelyén  adózza  le. Cél szerű-e  
v i szonyl ag  a l acsony ér téken tartani  ezt  az é r t éket .  Aki kisebb munkát  csinál ,  
annak 1 hónapnál  úgy sem tart  tovább a munkája .

S a j t o s  János:
Reagá l nák  a Jegyző  úr azon megjegyzésére ,  hogy  nincs 4 üveg sör  havon ta  a 

kommuná l i s  adó mér téke .  Ugyanis  ös szességében  kel lene vizsgálni .  A lakosságnál  
f igye lembe kell venni azt,  hogy van csa tornadí j ,  vízdíj ,  villany, súlyadó,  köte lező  
b i z tos í t ás  és ehhez  j önnek  hozzá a kommunál i s  adó,  és a garázsadó.  Meg kell 
nézni ,  hogy akinek 30 .000 Ft-os havi j ö v e de l me  van,  ar ra  milyen hatással  van.  
Va ló jában  a f i ze tőképesség  határán van a vá ro s l ak os ság  nagyobb része.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Ké rem Saj tos  urat ,  hogy erről  az u to l só  monda t á ró l ,  hogy a vá ros l akók  több 

mint  fele így áll, hozzon  adatot .  Ez fé l r eveze t é se  a vá lasz tópolgárnak ,  és azt 
hal l ja amit  hal lani  akar .  Azér t  vannak más s ta t i sz t ika i  muta tók  is, a jánlom Saj tos  
úr  f igye lmébe  a s tat i szt ikai  évkönyveket ,  ami megmut a t j a  azt,  hogy hogyan áll 
Vá rpa l o t a .  Amink van,  azt ne szégyel l jük,  és ne próbál juk leér tékelni ,  hogyha 
mást  cél t  akarunk  elérni.
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S a j t o s  János:

Meg kell vizsgálni  a Készenlét i  l akó te l epe t  és Inota falut,  ahol a lakossá:  
l egalább 70-80  %-a  nyugdíjas,  a többi meg majdnem mind munkanélkül i .

K a t o n a  Csaba:
Valójában én kíváncsi let tem volna egy ilyen kimutatásra,  hogy Várpalo tán  m;i 

milyen a l akosság teherbíró képessége.

S u r á n v i  Pál:
I lyenkor  mindenki  nagyon nehéz he lyze tben van,  mert nagyon jól hangzik z 

vár os l akók  szempont jából ,  hogy nem emelünk dí jakat ,  adókat ,  mert  a Képviselő* 
t es tü le t  nem akar ja  a terheket  tovább növelni ,  de amikor  fordí tot t  helyzetekről! 
beszé lünk,  e lköte lezzük magunkat  jó do lgok  mel let t ,  mind a ké t szer  mi döntünk,  
és mi szavazunk.  Úgy gondolom,  hogy aki a pozi t ív  dolgokat  - mint j ómagam is - 
t ámo ga t t a ,  t ámoga t j a ,  annak itt egy kicsi t  önmérsék l e t e t  kell tanúsí tani  az ilyen 
i rányú megfogalmazásoknál ,  hogy nem szabad i lyen-olyan adót  kivetni ,  nem 
szabad ezt  meg azt  növelni.  Sajnos a ke t tő  együt t ,  biztos  vagyok benne,  hogy nem 
megy,  és ezér t  t ámogatom az adónemekné l  egyrész t  a bevezetés t ,  másrész t  a 
s z igor í t á soka t .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
További  vélemény?
Zá ro m a vi tát .
É p í t ménya dó  rendeletünkről  szavazunk e lőször .  Az Egészségügyi ,  Szociál is  és 

Lakásügyi  B i zo t t s ág  az 1. §. b.) pont jánál ,  t ehát  a garázsadónál  700 Ft 
kedvezmény t  j avasol .  Ez az egyik része a j avas l a tnak ,  a másik az, hogy hogyha 
több ga rázs t u l a j don  van, akkor  csak egy ga rázs  után kapjon kedvezményt ,  a többi  
után 900 Ft /m2.  A Jogi és Ügyrendi  B i zo t t ság  nem javasol ja  beveze t és r e  a 
g a r áz s adó t .  A Városrendezés i  és Kommunál i s  Bizo t t ság  700 Ft -os  kedvezményt  
j avasol .

P é t e r  I s tvánné:
Egy  d o l og r a  szere tném felhívni a f igyelmet ,  hogy amennyiben az Egészségügyi ,  

Szociál i s  és Lakásügyi  Bizot t ságnak az a j avas l a t a  e l fogadásra  kerülne,  hogy egy 
ga rá zs tu l a jdon  után vehető igénybe a kedvezmény ,  akkor  azt mindenképp el 
ke l lene  dönteni ,  hogy ez egy tu la jdonos  ese tében,  vagy egy család esetében 
vona t koz i k .  Fel szeretném hívni a f igyelmet ,  hogy ál talában akinek több 
g a r á zs tu l a jd on a  van,  ott az egyik a férj nevén van,  a másik a feleségén,  tehát  egy 
csa l ádon  belül  megosz lanak a tu la jdonok.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Aki  a 700 Ft -os  kedvezménnyel  egyetér t ,  kérem szavazzon.

A Képvise  l ö-te  síit le t 12 igen szavazattal,  2 nem szavazattal, 2 tartózkodás  
melle t t  az építményadóról  szóló rendele t-módos í tás  1. §-át 700 Ft összegű  
kedvezm énnye l  fogadta  el.
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L e s z k o v s z k i  Tibor:
Az Egészségügyi ,  Szociál i s  és Lakásügyi  B i zo t t s á g  j avas la t á t  teszem fel 

s zavazásra .

B á t o r  Antal:
Jogi  problémát  vetek fel. Amennyiben ez el lesz fogadva,  és ugyanebben  a 

ga rázs ban  ha t evékenysége t  folytat  valaki,  a kk or  arra 400-500  Ft kedvezmény t  
kap,  tehát  ha csak garázs ,  akkor  arra nincs kedvezmény,  ha ugyanebben  a 
ga rázsban  t evékenysége t  folytat ,  akkor  kedvezményt  kap rá.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Fe l t eszem szó szer int  az Egészségügyi ,  Szociál i s  és Lakásügyi  Bizo t t ság  

j avas l a t ának  második részét ,  hogy több tulajdon ese tén  egy adótárgy  után vehető  
i génybe  a kedvezményt .  El ő t e r j esz tőkén t  teszem azt  a j avas l a to t  Al jegyző asszony 
sugal lma alapján,  hogy egy személy egy tu l a jdonos  egy garázs tu l a jdon  után 
kapha t  kedvezményt .  Tehát  ha egy tu la jdonos  nevén több garázs  van,  akkor  ezen 
a c ímen,  hogy garázs  nem kaphat j a  meg a 700 F t - os  kedvezményt .  Megkapha t j a ,  
ha vál lalkozási  t evékenysége t  folytat  a ga rázsban .  Aki ezzel egyetér t ,  kérem 
szavazzon .

A Képv ise lő- te s tü le t  9 igen szavazattal ,  1 nem szavazattal,  6 tartózkodás m el le t t  
nem fo g a d ta  el a javaslatot .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
D ön tö t t ü nk  a ga rázsadó  beveze tésé rő l ,  így a Gazdaság i  és Pénzügyi  B i zo t t ság  

azon  javas la t a ,  hogy a ga rá zs adó  ne kerül jön beveze t és re ,  nem kerül  s zavazás ra .  
Az  épí tményadónál  még a j e lenleg kereskedelmi  szolgál ta tó t e vék e ny ség e i  
f o l y t a t óknak  300 Ft a kedvezménye .  A Gazdaság i  és Pénzügyi  B i zo t t s ág  azt  
j avaso l j a ,  hogy a 300 Ft- tal  szemben 2000-ben  400  Ft  kedvezmény i l lesse meg 
őke t .  Aki ezzel  egyetér t ,  kérem szavazzon.

A Képv ise lő- tes tü le t  7 igen szavazattal,  2 nem szavazattal,  7 tartózkodás melle t t  
nem fo g a d ta  el a javasla to t .

P é t e r  Is tvánné:
A tegnapi  e lőzetes  egyez t e t ésné l  is már  j e l ez tem,  hogy az é r t e lmező  

rende l kezésekné l  nem ve t tük  észre,  amikor  kész í t e t t ük  elő az anyagot ,  hogy a 2 

ép í t mény  megszűnése  f oga l omnak  a megha t á r ozása  is megvál tozot t ,  úgy hog \  
ez ide ig  ha valaki  á t minős í t t e t t e  az adot t  ép í tményt  az első félévben,  a k k o r  z 
má so d i k  félévben nem kel let t  u t ána  adót  fizetni .  Mos t  a törvény úgy szabá lyozza ,  
ho g y  az épí tmény megszűnése  foga lom alat t ,  ha az épülete t  l ebont j ák ,  vagy 
megsemmisü l ,  tehát  az á tminős í t és  ese tében a j anuá r  1-jei á l l apotnak megfelelőer .  
kell  adózni ,  és ezért  j avaso lnám a 4. §. 12. pontban  ez az é r te lmező rende lkezés  
is már  a módos í t á snak  megfe le lően kerül jön be.
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L e s z k o v s z k i  Tibor:
Kös zönöm,  befogadom.
Az ép í tményadóró l  szóló rende le t -módos í t ás  egészé t  teszem fel szavazásra,  at 

e l fogadja,  kérem szavazzon.

A Képvise lő- tes tü le t  13 igen szavazó Hal, 1 nem szavazattal, 2 tartózkodó  
mellei t  a következő rendeletet alkotta:

Várpalota  Város Önkormányzat i  Képvi se lő- tes tül e tének  
40/1999.  (XII .21.) számú önkormányzat i  

r e n d e 1 e t e 

az é p í tmén yadór ó l  szóló 23/1991.  (X. 31 . )  s zámú önkormányzat i  rendelet  
módos í tásáró l

(A rendele t  szövege  a j egyzőkönyv mel léklete)

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Kommuná l i s  adó.  4.500 Ft / adótárgy/év  é r t ékke l  el fogadásra j avasol j a  a 

Vá ros r endezés i  és Kommunál is  Bizot t ság,  Egészségügy i ,  Szociál is és Lakásügyi  
B izo t t s ág ,  Jogi  és Ügyrendi  Bizot tság.  Gazdaság i  és Pénzügyi  Bizot t ság 4000 Ft- 
bán j avasol j a .  Oktatás i ,  Kulturál is és Spor t  Bizo t t ság  azt követi ,  amit  í 
Gazdaság i  és Pénzügyi  Bizot tság,  tehát  két  b i zo t t s ág  a 4000 Ft -ot  j avasol j a  
há rom b iz o t t s ág  pedig a 4.500 Ft-ot .  Inota  V ár os r é s z  Önkormányzó Tes tü l e t i  
nem j avas o l j a  e l fogadásra  a 4.500 Ft-ot .  A 4 . 500  Ft -ot  teszem fel szavazásra  3 
b i zo t t s ág  t ámoga tásáva l ,  aki el fogadja,  kérem szavazzon.

A Képv ise lő- tes tü le t  I I  igen szavazattal, 1 nem szavazattal, 4 tartózkodás  
melle t i  e l fogadta  a 4.500 Ft-os adómértéket.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Az egész  rende le t -módos í t ás t  teszem fel s zavazás ra ,  aki el fogadja,  ké rem 

szavazzon.

A Képv ise lő- tes tü le t  15 igen szavazat ta l , 1 nem szavazattal a következő  
rendele te t  alkotta:

Várpalota  Város Önk ormányzat i  Képvi se lő- tes tü le tének  
41/1999.  (XII . 21.)  számú önkormányzat i  

r e n d e l e t e  

a kom mu n ál i s  adóról  szóló 56/1995.  ( X I I . 22. )  számú önkormányzat i
rendelet  mód os í t ás áró l

(A rende le t  szövege  a j egyzőkönyv mel léklete)



1
25

L e s z k o v s z k i  Tibor;
Iparűzés i  adó.
A Város rendezés i  és Kommunál i s  Bizot t ság  az 1. §. a. pont já t  t ámoga t j a ,  tehát  

hogy  1 millió Ft- ig adómentesség  legyen,  i l letve 1 millió Ft felet t  2 %. Ugyanez t  
t á mo g a t j a  gyakor ia t i Iga az Egészségügyi ,  Szociál i s  és Lakásügyi  Bizo t t ság  és a 
Jogi  és Ügyrendi  Bizot tság.  Inota  Város r ész  Önkormányzó  Tes tü l e t e  nem 
t ámoga t j a .  Az adómentességrő l  dön t sünk  e lőször ,  hogy az 1 millió Ft alatti  
á rbevé te lné l  az adómentessége t  fenntar t juk,  vagy el töröl jük.  Aki egyetér t  azzal,  
hogy az 1 millió Ft alatti  adóment es sége t  el töröl jük,  kérem szavazzon.

A Képvise lő- te s tü le t  12 igen szavazat ta l , I nem szavazat tál, 3 tartózkodás  
melle t t  a módosí tó indítványt elfogadta.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Aki egyetér t  az adó mér tékének 1,6 %-ról  2 %- ra  tör t énő  emelésével ,  kérem 

szavazzon .

A Képvise lő- tes tü le t  15 igen szavazattal,  1 tartózkodás mellett  a módosító  
ind í tvány t  elfogadta.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Az 1. §. b) pont  első francia bekezdéséhez  van több javas la t :  400 Ft, 600 Ft, 

200  Ft.  Elhangzás  sor rendjében szavazunk róla.
Aki a 400 Ft- tal  egyetér t  kérem szavazzon.

A Képv ise lő- tes tü le t  6 igen szavazat ta l  10 nem szavazattal  nem fogadta  el a 40C 
Ft-os  javas la to t .

L e s z k o  v s z k ’i Tibor:
Aki  a 600 Ft- tal  egyetér t ,  kérem szavazzon.

A Képv ise lő- te s tü le t  11 igen szavazattal,  1 nem szavazattal, 4 tartózkodással  
e l fogad ta  a 600 Ft-os adóátalányt.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Az 1. §. b) pont  második f rancia bekezdésé re  is több j avas la t  van.  Elhangzás  

s or r end j ében  mondom:  3000 Ft,  5000 Ft,  2000 Ft.
Aki  a 3000 Ft- tal  egyetér t ,  kérem szavazzon.

A Képvise lő- tes tü le t  4 igen szavazatta, 12 nem szavazattal  nem támogatta a 300 
Ft-os  adóátalányt .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Aki  az 5000 Ft-tal  egyetér t ,  kérem szavazzon.
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A Képviselő- testület 12 igen szavazol fal, 4 tartózkodás mel led  az 5000 Fl-o  
adóáta lányl  elfogadta.

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Az egész  rendele t - te rveze te t  az iparűzési  adó vonatkozásában  t eszem fe 

s zavazás ra ,  aki el fogadja kérem szavazzon.

A Képviselő-testi i let  14 igen szavazattal, 1 nem szavazattal, 1 tartózkodó  
melle t t  a következő rendeletet alkotta:

Várpalota Város Önkormányzat i  Képvi se lő- tes tü l e tének  
42/1999.  (XII . 21.)  számú önkormányzat i  

r e n d e l e t e

a helyi  iparűzési  adóról  szóló 24/1991.  (X.31 . )  számú önkormányzat i
rendelet  módos í tásáró l

(A rendelet  szövege a j egyzőkönyv  mel léklete)

L e s z k o v s z k i  Tibor:
10,50 óráig szünetet  rendelek el.

Szünet  után nem jö t t  vissza Bátor  Antal,  dr. f íaricza Sarolta megérkezeti .  
Létszám: 16 f ő

3. A szervezet t  szemétszál l í tás  2000.  évi d í j ának megál lapí tása (349)

L e s z k o v s z k i  Tibor:
A b i zot t ság i  á l lásfoglalásokat  kérem!

F a z e k a s  István:
A Város rendezés i  és Kommunál i s  Bizo t t ság  5 igen szavazat tal ,  2 t a r t óz ko dás  

mel le t t  e l fogadta  Domokos  István képviselő j avas la t á t ,  miszerint  a b i zo t t s ág  a 
r ende le t - t e r veze t rő l  nem foglal t  állást ,  fe lkér te  az ülésen jelenlévő dr. Fehérvár i  
Lász ló t ,  a Közüzemi  Vállalat  igazgatójá t ,  hogy a képviselő- tes tüle t i  ü lésre 
d o l go z z o n  ki a l ternat ívákat  8 %-os ,  9 %- os  és 10 %- os  dí jemelésre,  és t e r j essze  
a Képvi se lő- t es tü l e t  elé.

D o m o k o s  István:
A Jogi  és Ügyrendi  Bizot t ság  8 igen szavazat ta l ,  1 t a r tózkodássa l  e l fogadás ra  

j a vas o l j a  az e lőter jesztést .

S a j t o s  János:
Ino t a  Város rész  Önkormányzó  Tes tü le t e  a r endele t - te rvezet  2. § (1) 

bekezdéséné l  a 270 Ft /hó j avasol t  ár helyet t  260 Ft /hó száll í tási  díj e l fogadásá t  
j av as o l j a  a Képvi se lő- t es tü le tnek  9 igen szavazat ta l .
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(A Részönkormányza t  a 76 Ft/hó elhelyezés i  és ár talmat laní tás i  díjat és a 3~ 
Ft /hó edényhasznála t i  díjat  el fogadta)

L e s z k o v s z k i  Tibor;
Kinek van kérdése?

L a s s ú  Taniás:
A Gazdasági  és Pénzügyi  Bizot t ság miér t  nem kapta meg az anyago:  

t á rgya lás ra?

L e s z k o v s z k i  Tibor:
A b i zo t t ság  fog l a lkozo t t  az anyaggal?

L a s s ú  Tamás:
Nem.

L e s z k o v s z k i  Tibor :
Úgy érzem,  hogy ez nem a bizot t ság fe l ada tkör e .

L a s s ú  Taniás:
A gazdasági  s zámí tásoka t  á tnézte  volna a b izo t t s ág .

L e s z k o v s z k i  Tibor:
Elnézés t  kérek,  s zere tnék  visszatérni  az e lőző  napirendi  pont ra .  A Vámos  

képvi se lő  úrnak töké l e t esen  igaza volt ,  ami kor  megkérdez te ,  hogy a rendelet  
sü rgőségge l  lesz-e tárgyalva,  mert  sü r gőségge l  beadot t  indí tványhoz  szóbél  
mó do s í t ó  indí tványt  lehet  tenni.  Az anyag két  hét tel  ezelőt t  ki let t  küldve,  éí 
k iderül t ,  hogyha ez a fej léc - sürgőséggel  - raj ta  marad,  akkor  az u tol só  pil lanatig 
szóbel i  módos í tó  indí tvánnyal  lehetet t  volna  élni.  Elnézést  kérek.

Tér jünk  vissza a tá rgya landó napi rendi  pon thoz .  Mivel ez nem szóbeí  
s ü rgősségge l  e lő t e r j esz t e t t  anyag,  nem t u do k  mit kezdeni  a Város r endezés i  é 
Kommuná l i s  Bizo t t ság  kérésével .  A Fehérvár i  ú rnak  átadom a szót ,  remélem,  e 
fog j a  mondani  a b izot t ság i  ajánlásnak megfe l e l ően  a 8, 9, 10 %- o s  dí jemelés re  
v o n a t k oz ó  j avas la t á t ,  de ezt már módos í t á skén t  nem lehet kezelni .

Dr.  F e h é r v á r i  László:
Ti sz te l t  Képvi se lő- t es tü le t !
Mindeneke lő t t  kérném figyelembe venni ,  hogy o r szágosan  Vá r pa l o t a  vá rosban  . 

l ega l acsonyabb a szemétszál l í t ás i ,  á r t a lmat laní tás i  díj.
A szemétszál l í t ás  j avaso l t  díja azér t  muta t  12,5 %-kos  növekedés t ,  mer t  a: 

e lmúl t  1 hónap alat t  több mint 30 %-kal  emel kede t t  az üzemanyagok  ára és v 
2000.  évi e lőre je l zés  szerint  is további  10-20 % közöt t i  üzemeanya;  
á re me l ke dé s r e  lehet számítani .

A vál lalat  szere tne  korszerűbb  és sz ínvona lasabb  szolgál ta tás t  nyúj tani  ezen 
t e rü l e t en .  Ennek é rdekében  l ízingel tünk 3 1,5 mill ió for intos  bekerülés i  kö l t s ég ,  
egy kor sze rűbb  szemétszá l l í tó  j á rműve t ,  amely összegből  csak 6 mill ió for inU 
é pí the t t ünk  be a díjba.

A Fazekas  képvise lő úrnak is e lmondtam,  hogy én csak olyan j avas la t é  
d o l g o z o k  ki, amit mega l apozo t t nak  t a r tok ,  t ehát  olyan j avas la t ta l  nem ál lok ide


